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M irő l h a llg a tn a k  D em szky G ábor ék?
T ö b b  s z á z  t ö r v é n y t e l e n  h a t á r o z a t  é s  r e n d e l e t  (9 . o l d a l )

Boross Péter és Helmut Kohl tárgyalásai

Segítjük Magyarország EU-csatlakozását
Alig néhány nap alatt, im
már Budapesten, harmad
szor is találkozott Boross 
Péter miniszterelnök és 
Helmut Kohl, a Német 
Szövetségi Köztársaság 
kancellárja. Amint a tegna
pi sajtótájékoztatón el
mondták, ezúttal is áttekin
tették a két ország gazdasá
gi kapcsolatait, valamint a 
nemzetközi helyzetet, külö
nös tekintettel a délszláv 
válságra.

A magyar miniszterel
nök hangsúlyozta, hogy a 
hannoveri vásáron való ma
gyar jelenlét ékes példája 
országaink kiválóan fejlő
dő gazdasági kapcsolatá
nak. Kitért Magyarország
nak az Európai Unióba 
való felvételi kérelmére és 
reményét fejezte ki, hogy 
2000-ben, sőt ha lehet, 
már előbb tagja leszünk a 
közös Európának.

(Folytatás a 3. oldalon)
Boross Péter miniszterelnök a Kossuth téren fogadta Helmut Kohlt, a Német Szövet
ségi Köztársaság kancellárját Talum Attila felvétele

A  sz á m lá t  is  m e llé k e ln i k e ll

Ó r i á s i  é r d e k l ő d é s  a  t á m o g a t á s r a

Az APEH Pest Megyei Igaz
gatósága az elmúlt esztendő
ben 4430 embernek csak
nem 113 millió forint mező- 
gazdasági támogatást utalvá
nyozott. A támogatásokat 
igénybe vevő Pest megyei la
kosok száma folyamatosan 
növekszik, az idei év első há
rom hónapjában már csak
nem négyezer ember kapott 
pénzt az APEH-on keresztül 
— jelentette ki Szatmári Ida 
adóügyi főosztályvezető teg
nap, az APEH Pest Megyei 
Igazgatóságán tartott sajtótá
jékoztatón.

A mezőgazdasági támoga
tásokhoz — mint elhangzott

— jogszabály alapján vagy 
pályázatok útján lehet hozzá
jutni és a pénz kiutalását az 
APEH vállalta. Pest megyé
ben a legtöbben a kalászos 
gabonára járó hektáronkénti 
kétezer forintos támogatást, 
a föld megmunkálásához fel
használt gázolaj után járó tá
mogatást és a mezőgazdasá
gi hitelekhez kapcsolódó ka
mattámogatásokat igényli. 
Természetesen vannak meg
határozott időre szóló vagy 
egyszeri támogatások is, 
ilyen volt a múlt évi aszály
kár miatt adott támogatás is. 
Ez utóbbi kifizetése az idei 
esztendő első negyedévére

is áthúzódott és összességé
ben négyezer ember kapott 
csaknem 43 millió forintot 
az aszály okozta károk eny
hítésére. Március 1-jétől elő
leget lehet felvenni a tavaszi 
gabona vetésére. Bár eddig a 
vártnál kevesebb igény érke
zett be, az APEH szakembe
rei szerint, a közeljövőben 
az eddiginél jóval nagyobb 
érdeklődésre lehet számítani.

Magas Árpád, az ügyfél
szolgálati iroda vezetője úgy 
vélte, még mindig nem elég
gé ismert a gazdák körében, 
hogy milyen támogatásokat 
vehetnek igénybe.

(Folytatás a 4. oldalon)

Több ezer résztvevőre számítanak

Sikerüljön az árverés
A Budakeszin megtartandó földárverés si
keres és fennakadás nélküli lebonyolítását 
a Pest megyei Kárrendezési Hivatal különö
sen nagy gondossággal szervezi — mondot
ta Sztáray Mihály, a hivatal vezetője. A li
citre vagy az egyezségre a tervek szerint 
hétfőn kerül sor.

Budakeszin a helyi művelődési házban

szerda óta fogadják az igénylőket, ellenőr
zik az okmányok meglétét. A kiosztott sor
számok, árverezőtárcsák és a fővárosiak ér
deklődése alapján 4-5 ezer érdeklődó're szá
mítanak a szervezők. A nagy tömegre való 
tekintettel az árverés a budakeszi repülőtéri 
hangárban lesz.

(Folytatás a 4. oldalon)

Veszteglő
hajók

A bősi zsilipkamra kapuján 
további ötszáz furatot kell el
készíteni, ezért az elkövetke
ző hét nap során továbbra 
sem lehetséges a hajóforga
lom felújítása.

A megerősített zsilipka
pun elvégzett mérések és el
lenőrzések után született dön
tés szerint feltétlenül szük
ség van az újabb furatokra.

Egyek vagyunk 
a természettel

A Föld napja van. A  hetvenes években indult útjá
ra, s terebélyesedett nemzetközivé e mozgalom, 
egy amerikai fiatalem ber ötlete nyomán. Azóta  
számos országban ünnepelnek e napon, hazánk
ban im m ár negyedik alkalommal. S idén először 
egy egész hónap telt el ennek jegyében, a Környe
zetvédelmi és Területfejlesztési M inisztérium fe lh í
vására. Számos előadás, rendezvény, kiállítás és 
program je lz i ezen időszak történéseit. Szakem be
rektől a gyerm ekekig m indenki részese lehetett az 
eseményeknek, s ez azt is bizonyítja, a környezet 
védelme közügy. M indannyiunkat érint.

Ilyenkor lehet beszélni a globális gondokról: a 
szennyeződő folyókról, patakokról, talajról, levegő
ről; a bolygónkat kórbeölelő ózonpajzs ritkulásá
ról, az egyre nehezebben megoldható hulladékel
helyezésről, a pusztuló erdőkről, növény- és állat
fajokról. S  mindarról, am i m ár megtörtént annak  
érdekében, hogy a kedvezőtlen folyam atok megál- 
líthatóak legyenek: a nemzetközi konferenciákról, 
a létrejött egyezményekről, együttműködési megál
lapodásokról, a környezetvédelmi alapelvek m egfo
galmazásáról, elfogadásáról, az egyre növekvő  
zöldmozgalmakról —  amelyek m ár nálunk is szép 
számmal akadnak, éppen m egyénkből indult egy, 
az országhatárokat átlépő' útjára, a Zöld Szív M oz
galom  —  a piacokon m egjelenő környezetvédelmi 
berendezésekről, termékekről. Ezí a felsorolást is 
lehetne folytatni, m ert az is vitathatatlan, voltak 
előrelépések.

Azonban mindez még kevés. Változnia kellene 
a gazdasági szabályoknak éppúgy, m int szokása
inknak. S  újra tudom ásul kéne vennünk, egyek va
gyunk a természettel. A kkor is, ha elszakadtunk tő
le, létrehozva a civilizáció mesterséges környeze
tét, nem kevés kárt okozva önm agunknak, termé
szeti környezetünknek. M ég nem késő  a változta
tás. Talán elkoptatott megfogalmazás, de tény, a 
jö v ő  a tét. S  erről beszélni kell sokszor, sok he
lyütt, és nem csak a Föld napján. M áskor is, hogy 
legyen még jó  néhány napja szülőföldünknek, a 
F öldnek...

J. Szabó Irén

G ö d ö llő  a d h a t  é p íté s i e n g e d é ly t

Lesz-e gyerm ekliget?
Gödöllőfogja kiadni az építési engedélyt az állami gondo
zottak számára épülő veresegyházi gyermekligetre. Pest 
megye köztársasági megbízotti hivatala azért döntött úgy, 
hogy az építkezés engedélyezési eljárásának elfolytatásá- 
ra egy másik települést jelöl ki, mert úgy ítélte meg, hogy 
a beruházásban a veresegyházi önkormányzat is érdekelt.

Az  államigazgatási eljárás
ról szóló törvény kimondja, 
hogy államigazgatási szerv 
saját ügyében nem járhat el, 
ez pedig annak minősül. 
Ilyen esetekben a helyi ön- 
kormányzatok hatósági 
ügyeiben felettes szerv, a 
köztársasági megbízotti hi
vatal jelöli ki azt az eljáró

hatóságot, amely az enge
délyt kiadja.

Goda József, a megyei 
kmb-hivatal hatósági osztá
lyának vezetője elmondta: ál
talában azt a települést szok
ták kijelölni az engedélyezé
si eljárás lefolytatására, ame
lyiket az érintett önkormány
zat megjelöli. Abban az eset

ben azonban, ha kétségek 
merülnek fel, hogy a megje
lölt településnek nincs ele
gendő felsőfokú végzettsé
gű, hatósági munkát végző 
építész szakembere, a hiva
tal maga dönt a kijelölésről.

Az osztályvezetőtől meg
tudtuk, hogy a veresegyházi 
beruházás engedélyezési eljá
rásának lefolytatására azért 
jelölték ki Gödöllőt, mert a 
város megfelelő szakembe
rekkel rendelkezik, így a hi
vatal garanciát lát arra, hogy 
szakmailag jól megoldja a 
feladatot.

(Folytatás a 4. oldalon)
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